
Уводна реч Владике Артемија на Видовданској духовној
академији 2018. године у манастиру Преподобног Јустина
Ћелијског у Барајеву

Ваша Преосвештенства, часни и преподобни оци, преподобнематере монахиње, драга браћо и сестре, срећан вам и Богомблагословен данашњи празник Видовдан.Ево, већ седам пуних година овде, на овом новом Газиместануодржавамо видовданску свечаност. Раније смо то чинили насветом Косову, у манастиру Грачаници и на Газиместану. Алиовде, данас, иако просторно удаљени од тих светих местадочекујемо и прослављамо у истој мисли, у истом духу, у истојмолитви као и тамо што је било. Данас смо завршилибогослужбени део, Свету Литургију и парастос светиммученицима, косовским и покосовским до данас. А данас у ововреме, ето, треба да проговоримо што свестраније о самомКосову и Видовдану кроз беседу, кроз поезију, кроз гуслара,кроз хорове и тако даље. Али, да не би заборавио морам дакажем да је ова дивна Видовданска академија започета ноћас упоноћ, када је кренула литија са Трга републике из Београда ипешке дошла овде у Барајево. Поред свих тешкоћа, умора, кишекоја их је пратила, они су издржали. Њих 140 је стигло у тојлитији овде. Они су нама пример како вреди се жртвовати заузвишене и велике ствари, за ствари вечне, за ствари Царстванебеснога. Нека је њима тај напор и труд на радост и наспасење. Никако на гордост, него на радост. А вама и намасвима да буде то пример и подстрек да што чешће, и што вишедолазимо овде, у ову светињу која нам замењује са осталимнашим светињама, све оно одакле су нас протерали на Косову иМетохији.Нека је срећан и благословен почетак ове академије. Молим васда будемо сви пажљиви, без међусобног разговора, да тако



саслушамо шта имају да нам кажу ови који су припремили овуДуховну академију. Хвала вам свима и Бог да вас благослови.


